
Beschouwing Kadernota

DWG is een sociale en groene partij, wij zien de mens als onderdeel van de natuur.  Steeds meer 
signalen bereiken ons dat de doelen van Parijs niet gehaald worden, hier maken wij ons zorgen om. 
Gisteren was wereldwijd de warmste dag ooit gemeten en de zwaarste zomerstorm in Nederland. In 
het Europees parlement is het de vraag of de klimaatwet erdoor komt. Gelukkig zien we in Laarbeek 
de eerste ontwikkelingen van verduurzaming, de eerste zonneweides liggen er en er is een energie 
corporatie aan het ontstaan, de biodiversiteit neemt toe door een nieuw groenonderhoudsplan en 
er wordt flink geïnvesteerd in waterberging. Laarbeek is de nummer veertien in Brabant als het gaat 
om plaatsing van zonnepanelen op daken.

Daarnaast zien we dat het voor mensen steeds moeilijker is om mee te doen. In artikel 20 van de 
grondwet is vastgelegd dat de overheid moet zorgen dat mensen in hun bestaanszekerheid kunnen 
voorzien. Zelfs met een volle werkweek van 40 uur is het bij een minimumloon steeds moeilijker om 
rond te komen, je huur te betalen en in je minimale behoeften te voorzien. Laat staan dat je 
afhankelijk bent van een uitkering die ver onder het minimumloon ligt. Wij gaan in de gemeente niet 
over de hoogte van de lonen maar kunnen minimaregelingen maken. We zien dat we de minima 
steeds beter bereiken met o.a. de succesvolle witgoedactie en infraroodpanelen. 

Ook woningbouw schiet tekort, sociale huur is er tgv verhuurdersheffing en beperkingen bij 
woningbouwcorporaties onvoldoende gebouwd. De markt heeft deze problemen niet op kunnen 
lossen. Investeringsbedrijven kochten goedkope woningen op waardoor starters nauwelijks nog kans 
maken. We lijken maar niet tot afspraken over stikstof te komen wat de bouw op slot zet.

Deze zorgen krijgen we als gemeente niet opgelost. Dat zijn zaken waar het rijk de leidende rol moet 
pakken. Gelukkig kunnen we ondanks de beperkte ambtelijke capaciteit ons 
woningbouwprogramma verder uitvoeren.

Wat kunnen we wel doen, dan kijken we naar de afspraken in het coalitieakkoord en de 
voorliggende kadernota. Want het lukt ons in Laarbeek om hier toch oplossingen voor te vinden. 
Zoals in deze kadernota te zien is en wij veelal steunen. 

Allereerst de voorgenomen opzet van de begroting, we zien dat we de afgelopen jaren steeds geld 
overhouden door o.a. behoedzame begrotingen op te stellen. Wij kunnen ons vinden in het systeem 
om structurele uitgaven/inkomsten door te begroten en incidentele uitgaven op te vangen vanuit de 
algemene reserve. Ook het uitgangspunt eerste jaar sluitend kunnen we steunen zeker omdat er nog 
geen afspraken met het rijk zijn over de periode na 2026 hoe de uitkeringen uit het gemeentefonds 
er dan uitzien. Uitgangspunt blijft dat ons weerstandsvermogen uitstekend blijft en daar voldoen we 
nog steeds meer dan het dubbele aan. Alle voorgedragen oplossingen bij tekorten zijn voor ons 
bespreekbaar.



Ten aanzien van de inhoud van de kadernota een aantal opmerkingen.

We ondersteunen de extra financiering voor ambtelijke capaciteit van 0,5 miljoen voor de flexibele 
schil zodat de woningbouwinitiatieven die er zijn vlot getrokken worden en voorkomen kan worden 
dat er procedures gestart worden omdat we onze aangegane verplichtingen niet na kunnen komen.

Daarnaast is er een miljoen gereserveerd om met name de bouw van sociale huur en koopwoningen 
mogelijk te maken. Dit juichen wij als DWG toe. 

Dan is er nog de opvang van asielzoekers die eraan zit te komen en nog voor een forse opgave gaat 
zorgen om ook die mensen te huisvesten, mogelijk dat flexibele bouw hiervoor een oplossing kan 
bieden en mogelijk kunnen we anderen met een woonbehoefte hierbij mee koppelen. We hopen dat 
we hier als gemeente voor gaan staan, onze verantwoordelijkheid nemen en net zoals de tijdelijke 
opvang in het Anker vorig jaar een succes van deze opvang gaan maken. 

We zien een verhoging van de voorgenomen 3 ton voor de harmonisatie van het minimabeleid, met 
65.000 euro structureel. Dit is een langgekoesterde wens van DWG om de ondersteuning aan 
minima verder uit te breiden. Daarnaast willen we onderzoek doen binnen de groep van 130% van 
bijstandsniveau om te bezien of die regeling verder uitgebreid zou moeten worden, om structurele 
financiële problemen opgelost te krijgen.

En dan de brug over het kanaal richting Eyckenlust. Hier zijn we vooralsnog geen voorstander van. 
Ja, we zien de kansen om de natuur van de Groene Long te koppelen en een oude cultuurhistorische 
route in ere te herstellen, maar we zouden hier wat meer beeld bij willen hebben. We weten dat er 
een overeenkomst is met Eyckenlust om het landgoed op te waarderen maar kennen hier de inhoud 
niet van. Daarnaast denken we dat er een bredere visie zou moeten komen hoe we de kanaalzone in 
de toekomst zouden willen ontwikkelen, met bij voorbeeld woningbouw, recreatie en groen, zodat 
die brug ook context krijgt. Voor alsnog rechtvaardigt de brug eindigend in een maisveld deze 
investering niet.

Dan hebben we nog onze motie Veilige oversteek N615. De wijk Beekse Akkers groeit steeds verder 
door en daar moeten steeds meer kinderen de N615 over naar school. Dit leidt o.i. tot onveilige 
situaties zoals bij de overgang Orchideestraat die soms volstaat met fietsers en lopende 
schoolgaande kinderen. We zouden in overleg met de provincie willen kijken of de 
oversteekplaatsen over de Lieshoutseweg in Beek, veiliger gemaakt zouden kunnen worden. We 
willen hiervoor budget reserveren in de begroting van 2024. 

Het amendement Bibliotheek van de PvdA. Wij delen de zorg van de PvdA mbt de ontlezing en de 
hoge mate van laaggeletterdheid in Nederland. Wij denken echter niet dat uitstel van de pilot zal 
leiden tot meer lezen. Wij denken dat andere vormen van stimulatie, zoals het initiatief De 
Kennisfabriek van de bibliotheek bij Wish, ervoor kunnen zorgen dat niet alleen Eline, Lukas en 
Willem maar ook Precilla, Mohammed en Fouad gebruik gaan maken van de activiteiten van de 
bibliotheek en gaan lezen. Laten we de pilot starten.


